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P r o t o k  ó ł  Nr VII/2011 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 20 kwietnia 2011r.   w sali Urzędu Gminy w Kotlinie 
w godz. od 900 do 1235 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

              Otwarcia VII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch    
witając Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, dyrektorów szkół  podstawowych, gimnazjów                      
i przedszkola, dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych, kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej ,  dyrektora Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin, sołtysów,  
radnego Rady Powiatu Jarocińskiego Walentego Kwaśniewskiego, dzielnicowego st. sierż. 
sztab. Krzysztofa Dąbkiewicza oraz redaktorów Gazety Jarocińskiej i Życia Jarocina. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy skład Rady 15 radnych,      
w sesji uczestniczyło 15. 
Listy obecności radnych i sołtysów  oraz osób zaproszonych na sesję stanowią załączniki do 
protokołu. 
 

II. Przedstawienie porządku obrad. 
            Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie  do porządku obrad uchwały 
w sprawie skargi zawierającej zarzuty pod adresem Wójta Gminy i podległych mu 
pracowników. 
Za wnioskiem Przewodniczącego Rady głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji  Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od VI sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od VI sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pożytku 

publicznego za 2010 rok. 
8. Przyjęcie informacji z funkcjonowania: Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej               

i Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych za 2010 rok. 
9. Przyjęcie sprawozdań z funkcjonowania szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkola 

za rok 2010. 
10. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej 

Gminy Kotlin za 2010 rok. 
11. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

- unieważnienia wyborów sołtysa sołectwa Racendów i rady sołeckiej sołectwa Wyszki  
   i ustalenie terminu ponownych wyborów, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2011 rok, 
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- skargi zawierającej zarzuty pod adresem Wójta Gminy i podległych mu pracowników. 
   12. Wolne głosy i wnioski. 
   13. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na VI sesji Rady. 
   14. Zamknięcie obrad. 
   Porządek obrad przyjęty został 15 głosami „za”. 
 

     ad.3  Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy. 
                             Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
               opinię  o treści protokołu z VI sesji Rady, wnosząc o jego przyjęcie. 
               Protokół przyjęty został 15 głosami „za”. 
 
     ad.4  Interpelacje. 

                  Interpelacje i wnioski w tym punkcie obrad zgłosili: 
 Radny Dariusz Józefiak  wnioskując o: 
  - zakup siatki i kilku piłek do siatkówki na boisko w Sławoszewie, 
  - złożenie wniosku o wyczyszczenie cieku wodnego Lubianki.  
Radny Józefiak  informując o coraz mniejszej liczbie  kursów autobusowych w kierunku 
Jarocina  i Pleszewa wnosił o przeprowadzenie rozmów  z obsługującymi te linie. 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o rozbudowę targowiska w Kotlinie, bowiem 
obecne jest niewystarczające , co szczególnie widać w soboty. 
Radny Jerzy Szymczak: -  pytał  - kiedy nastąpi wykup gruntów pod chodnik przy drodze 
nr 11  w Kotlinie? 
- wnioskował o położenie asfaltu na całej powierzchni ulicy Kochanowskiego, której nie da  
  się już flekować. 
Radny Grzegorz Warmuz  pytał – czy jest znany termin rozpoczęcia budowy kanalizacji 
sanitarnej w Wilczy? 
Radny Bogdan Pacholak  wnosił o ocenę ilości  bobrów, które budują tamy w rowach, 
przez co podtapiane są łąki i pola, a rolnicy na skutek tego ponoszą duże straty. 
Radny Czesław Smoliński wnioskował o budowę chodnika od Szkoły w Woli Książęcej   
w stronę Poniatówki. 
Radny Maciej Skowron  wnioskował o naprawę drogi – ulicy Skłodowskiej na której jest 
duża wyrwa w kierunku rowu. 
Radny Szczepan Szymczak korzystając z obecności dyrektora Szkoły Podstawowej           
w Magnuszewicach informował, że Szkoła w Magnuszewicach jest jedyną w gminie,           
w powiecie i może w województwie w której są jeszcze piece kaflowe. Radny uważał, że 
wstyd o tym mówić w XXI wieku. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o założenie siatki przy boisku sportowym             
w Magnuszewicach od strony bloków, bowiem piłka wybijana z boiska niszczy elewację 
budynku.  
 

ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od VI 
sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- 31 marca był obecny na  konkursie kulinarnym organizowanym przez KGW 
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  w Sławoszewie, 
- 4 kwietnia  uczestniczył w Zjeździe Zarządu Gminnego Związku OSP w Kotlinie. Był to  
  Zjazd sprawozdawczo – wyborczy, na którym wybrano nowe władze prezesa i komendanta 
  gminnego. 
- w dniach 7 i 8 kwietnia uczestniczył w Zjeździe przewodniczących rad  zorganizowanym 
  w Rosnówku przez WOKiSS w Poznaniu, 
- 15 kwietnia pełnił rolę członka jurii  VIII Powiatowego Konkursu Piosenki Szkolnej  
  w Szkole Podstawowej w Sławoszewie, 
- brał udział w zebraniach wiejskich wyborczych na których dokonano wyboru sołtysów 
   i rad sołeckich, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych oraz brał udział w posiedzeniach obu 
  stałych komisji Rady. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak prosił o podanie nazwisk nowo wybranych władz OSP. 
Przewodniczący Rady poinformował, że prezesem Zarządu Gminnego Związku OSP został 
Andrzej Krzyżanek, a komendantem  gminnym   Michał Nawrocki. 
Informację Przewodniczącego przyjęto bez uwag. 
 

ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od VI sesji Rady oraz z wykonania 
uchwał Rady. 
           Sprawozdanie z realizacji podjętych uchwał  na VI sesji Rady oraz o wydanych 
zarządzeniach w okresie od ostatniej sesji  Rady stanowi załącznik do protokołu. 
Wójt poinformował Radę , że w okresie od poprzedniej sesji: 
- wraz z Sekretarzem Gminy uczestniczył w uroczystości w Gimnazjum w Kotlinie z okazji  
  uzyskania przez gimnazjalistki tytułu Mistrzyń Wielkopolski w unihokeju, 
- uczestniczył w Walnym Zebraniu Związku OSP w Sławoszewie podczas którego 
  uhonorowano seniorów   długoletnich członków tej jednostki, 
- podpisano umowy w zakresie realizacji funduszu sołeckiego: 
  -  sołectwa Wilcza – remont pieca w świetlicy  wiejskiej, 
  -  sołectwa Twardów – udrożnienie cieku wodnego, 
- podpisano umowę na przegląd stanu technicznego dróg gminnych, 
- podpisano umowę na opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi  
  gminnej w Wyszkach Górach oraz dokumentacji na przebudowę drogi gminnej  
  w Kurcewie, 
- podpisano umowę z Międzyszkolnym Uczniowskim Ludowym  Klubem Sportowym  
 „Viktoria” w Jarocinie na promocję Gminy  z uwagi na to, że Klub ten  promuje Gminę 
  Kotlin i w Klubie tym w drużynie kolarskiej jest około 10 zawodników  z gminy Kotlin, 
- 28 kwietnia złożony zostanie do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu wniosek o 
  refundację środków z przeznaczeniem na zmianę pokrycia dachowego świetlicy wiejskiej  
  w Racendowie . Przewidywany  koszt wymiany pokrycia to kwota 38.179,30 z ł, a środki  
  jakie można pozyskać z Urzędu Marszałkowskiego na to zadanie, to kwota 10 tys. zł. 
  Decyzja ta została podjęta ze względu na zły stan pokrycia tego budynku i możliwość  
  pozyskania refundacji części kosztów. 
- mówiąc o pozyskaniu środków unijnych Wójt  poinformował , że Gmina jest po 
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   pozytywnej ocenie finansowej i merytorycznej w zakresie realizacji inwestycji jaką jest 
   budowa sieci kanalizacji sanitarnej  Magnuszewice – Wyszki – Wilcza. Środki  zostaną 
   przekazane Gminie po ostatecznej kontroli w terenie. 
- skompletowano dokumenty o środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
   i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Wilczy. Wójt 
   przypomniał, że  o podpisaniu umowy z firmą KANWOD z Węglewa  na wykonanie sieci  
   informował Radę na poprzedniej sesji. 
Po przedstawieniu przez Wójta sprawozdania Przewodniczący Rady pytał Wójta o 
kierownika USC  mówiąc, że kierownikiem obecnie jest Michał Urbaniak, pełniący 
obowiązki Sekretarza Gminy.   Wójt ogłosił konkurs  na zastępcę kierownika USC. 
Przewodniczący pytał – czy wymogi co do zastępcy kierownika są take  same jak do 
kierownika? 
Wójt odpowiedział, że wymogi co do zastępcy kierownika USC określa ustawa i wymogi te 
zostały zawarte w ogłoszeniu o konkursie na to stanowisko. 
Sekretarz Gminy  uzupełnił odpowiedź Wójta informując, że wymogi  są wymogami 
ustawowymi, o tym mówi ustawa o aktach stanu cywilnego.  Wymagania te rzeczywiście są 
wysokie, a chodzi o wykształcenie wyższe magisterskie administracyjne lub prawnicze i 5 
letni okres pracy w administracji samorządowej, rządowej lub w służbie cywilnej  i jest to 
zgodne z ustawą o aktach stanu cywilnego i ustawą o pracownikach  samorządowych. 
Przewodniczący Rady pytał – czy łączenie stanowiska Sekretarza Gminy i kierownika USC 
nie koliduje? 
Sekretarz Gminy odpowiedział, że nie. Zgodnie z ustawą  o aktach stanu cywilnego 
kierownikiem USC jest Wójt. Natomiast w gminach do 50 tys. mieszkańców  Wójt może 
zatrudnić zastępcę kierownika USC. 
Sprawozdanie Wójta przyjęto. 
 

ad.7 Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pożytku 
publicznego za 2010 rok. 
                Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji Rady o przedstawienie 
opinii co do materiałów sesyjnych, w tym projektów uchwał omawianych bardzo 
szczegółowo na posiedzeniach komisji. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak 
poinformował, że tematem posiedzenia tej Komisji była analiza funkcjonowania Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych i Biblioteki 
Publicznej Gminy Kotlin.   
Dyskusja dotyczyła wypłat zasiłków z pomocy społecznej, ale uwagi były do ustawodawcy, 
a nie do kierownika GOPS-u. 
Komisja pozytywnie oceniła funkcjonowanie GOPS-u , ZOPO, Biblioteki Publicznej oraz 
realizację programu współpracy z organizacjami pożytku publicznego za 2010 rok. 
Pozytywnie również zaopiniowano projekty uchwał będące w porządku obrad dzisiejszej 
sesji. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego                
i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała  poinformował, że Komisja pozytywnie 
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oceniła informację o przebiegu  wykonania planu finansowego  Biblioteki oraz 
funkcjonowanie GOPS-u i ZOPO.  
Komisja zapoznała się z informacją z wykorzystania środków przez Klub Piłkarski „ 
Błękitni Sparta – Kotlin”  oraz ze sprawozdaniem z działalności Społecznej Gminnej Rady 
Sportu nie wnosząc uwag. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał  będące w porządku dzisiejszej sesji. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że  jeżeli nie będzie słyszał uwag do sprawozdania , 
uzna, że Rada  Gminy przyjmuje sprawozdanie z realizacji programu współpracy  
z organizacjami pożytku publicznego. Do sprawozdania nie zgłoszono uwag. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 

 ad.8 Przyjęcie informacji z funkcjonowania: Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej               
i Zespołu  Obsługi Placówek Oświatowych za 2010 rok. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że kierownik GOPS bardzo szczegółowo 
przedstawiła informację z funkcjonowania i działalności Ośrodka i również jeżeli nie będzie  
pytań to uzna, że Wysoka Rada przyjmuje informację. 
Nie słysząc pytań Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła informację z funkcjonowania 
i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 rok. 
Wójt  Gminy zabierając głos przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Rady  w dniu 
wczorajszym  poruszono temat żywności otrzymywanej z Banku Żywności.  
Wójt zadał pytanie  Pani kierownik GOPS-u – w jaki sposób będą zaewidencjonowane 
środki żywności (kasza i mąka) pozostawione w magazynie z tytułu tego, że są nie 
wykorzystane, nie rozdane  społeczeństwu?  Ponoć społeczeństwo tej żywności nie chce – 
mówił Wójt. 
Wójt dopytywał dalej  czy wobec tego będzie wpisane, że zeżrą  to pieski, co będzie             
w dokumentacji, bo ma to ponoć być przeznaczone dla piesków? 
Kierownik GOPS-u odpowiedziała, że żywność ta została rozdysponowana i z tego co jej 
wiadomo była to  kasza i dwa pojemniki mąki i w pomieszczeniach nie ma już tej żywności. 
Wójt pytał  następnie – dlaczego na wczorajszym posiedzeniu padła informacja, że żywność 
ta  skierowana zostanie do psów? 
Kierownik odpowiedziała, że była to żywność dla osób, które miały ją odebrać, a nie 
odebrały i była  przekazana la zwierząt, które znajdują się na oczyszczalni ścieków.  
Wójt dalej pytał – na jakiej podstawie  żywność ta ma być tam skierowana i jak będzie 
zaewidencjonowana jako przeznaczona dla zwierząt, a nie dla ludzi? 
Kierownik odpowiedziała, że żywność ta została zaewidencjonowana. Osoby, które nie 
odebrały kaszy, potwierdziły po prostu, że one jej nie chcą. 
Wójt pytał – od jak dawna żywność ta jest przetrzymywana, czy od końca roku i po raz 
kolejny pytał  jak będzie zaewidencjonowana, bowiem nie została wykorzystana, bo minął 
jej termin przydatności do spożycia? 
Kierownik nie odpowiedziała na pytanie Wójta. 

  Przewodniczący Rady zabierając głos  powiedział, że z tematem tym radni zapoznali się  
  w  dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Rady. 

Wójt natomiast wyjaśnił, że chciałby się tylko dowiedzieć jak to się odbywa gdy żywność 
zostaje nie wykorzystana, jaki jest jej cel ostateczny, czy zostanie zniszczona, czy zostanie 
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przekazana w sposób formalny, aby  nikt Ośrodkowi i Gminie nie zarzucił, że gdzieś po 
rowach  i na śmietniku leży żywność. 
Przewodniczący Rady mówił, że wobec tego powinna być opracowana procedura, co zrobić 
z żywnością w przypadku gdy żywność ta nie zostanie odebrana przez spo łeczeństwo. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że z uwagi na brak pytań Rada przyjmuje informację 
dotyczącą działalności GOPS i ZPOPO za 2010 rok. 
             Wójt zwracając się do dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych 
potwierdził, że dyrektor przekazał przejrzyście informację o szkołach, wyręczając 
dyrektorów szkół, natomiast o ZOPO powiedział  tylko tyle, ile mieściło się  w czterech 
wierszach, a Rada Gminy ma oceniać także działalność ZOPO. 
Dyr. Wąsiewski  wyjaśnił, że Zespół pełni funkcję obsługi finansowej i organizacyjnej 
wszystkich szkół. Plan finansowy ZOPO jest u Pani Skarbnik Gminy i jeżeli będzie 
przedstawiała sprawozdanie za rok 2010 także będzie odnosiła się do Zespołu.  Natomiast 
jeżeli Zespół obsługuje wszystkie placówki oświatowe, to trudno nie pokazać jako całości 
oświaty, bowiem radni nie wiedzieliby jaki jest koszt kształcenia w danej szkole,  bo 
dyrektorzy szkół tego nie zrobią mając wycinkowe opracowania. Nie pokazano by ilu jest 
uczniów, ile oddziałów w szkołach, ile uczniów  w oddziałach. Dalej dyr. ZOPO mówił, że 
jeżeli podchodzimy do oświaty z punktu gminnego, to sprawozdanie musi być odniesione  
w takim wymiarze. Dyr. Wąsiewski zgodził się z tym, że można dołączyć jeszcze jedną 
tabelę dotyczącą  rozpisania wydatków na Zespół. Natomiast gdyby wyłączyć  z dyskusji na 
wczorajszym posiedzeniu komisji Rady oświatę jako całość, to radni byliby ubożsi o 
informację w porównaniu do innej gminy. Na oświatę mówił dyr. Zespołu należy patrzeć 
jako na całość, a nie  z punktu widzenia danej szkoły. 
Informacja dotycząca funkcjonowania Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w gminie 
Kotlin za 2010rok i sprawozdanie z wykonania budżetu i działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kotlinie za 2010 rok stanowią załączniki do protokołu. 
 

  ad.9  Przyjęcie sprawozdań z funkcjonowania szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkola 
za rok 2010. 
             Przewodniczący Rady poprosił dyrektorów o złożenie sprawozdania  
z funkcjonowania poszczególnych placówek. 
 
Gimnazjum w Woli Książęcej 
             Sprawozdanie złożone przez dyr. Teresę Liczek stanowi załącznik do protokołu. 
Dyskusja. 
Radna Jolanta Urbaniak pytała – czy  osiągnięcie  średniej  oceny w klasie - 3,00  
spowodowane jest tym, że uczniowie są słabi, czy tym, że nauczyciele źle uczą? 
Dyr. Liczek odpowiedziała, że jedna klasa jest lepsza, a druga  zdecydowanie słabsza. 
Uczniowie przyszli do Szkoły ze słabszymi wynikami w 2008 roku. Są też uczniowie            
z orzeczeniami, którzy też piszą test. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – jak jest w Szkole z salą komputerową i czy są odpowiednie 
programy, w tym programy antywirusowe? 
Dyr. odpowiedziała, że jedna pracownię komputerową Szkoła otrzymała  w roku 2001 lub 
2002 i w 2008 roku drugą i na potrzeby Szkoły są wystarczające. Cztery stanowiska 
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komputerowe są także w bibliotece. Szkoła korzysta z internetu radiowego i może się 
zdarzyć, że internet raz jest, raz go nie ma. Dzieci kontakt z komputerem w Szkole  mają       
i nie ma z tym problemu. 
 
Gimnazjum w Kotlinie 
               Sprawozdanie złożone przez dyr. Jolantę Karwat stanowi załącznik  do protokołu. 
Dyrektor wyjaśniła, że  na wynikach uczniów nie skupiła się, ponieważ  to dyrektorzy 
przedstawiali w informacji o zadaniach dydaktycznych szkoły i w miesiącu październiku  
jest to łatwiej przedstawić, bo jest to informacja  za rok szkolny, a teraz jest to informacja za 
rok kalendarzowy. 
 
Szkoła Podstawowa w Magnuszewicach 
              Sprawozdanie złożone przez dyr. Beatę Siudzińską  stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Szkoła Podstawowa w Woli Książęcej 
               Sprawozdanie złożone przez dyr. Marzenę Tomaszewską stanowi załącznik  do 
protokołu. 
 
Szkoła Podstawowa w Kotlinie 
               Sprawozdanie złożone przez dyr. Edytę Orpel stanowi załącznik  do protokołu. 
Radny Szczepan Szymczak pytał dyr. Orpel ile dzieci z Magnuszewic uczy się w Szkole  
w Kotlinie? 
Dyrektor odpowiedziała, że  jest łącznie  16 uczniów z Magnuszewic i Wyszek. 
 
Szkoła Podstawowa w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie 
                  Sprawozdanie złożone przez dyr. Wiesławę Gomułkę stanowi załącznik do 
protokołu. 
Radny Szczepan Szymczak pytał w którym roku wybudowano budynek szkoły, który 
wymagał  już naprawy  dachu, a w którym w Magnuszewicach ? 
Dyr. Gomułka odpowiedziała, że Szkołę w Sławoszewie wybudowano w 2004r. 
Dyr. Szkoły w Magnuszewicach nie podała roku budowy  Szkoły. 
Radny Bogdan Pacholak mówiąc, że ma styczność z uczniami, którzy wyszli ze szkół  
i uczniowie ci najbardziej chwalą tych nauczycieli, na których najbardziej psioczyli chodząc 
do szkoły. 
Radny mówił, że dużo jest takich, którzy powinni odejść ze szkoły, bo uczniowie idąc do 
szkół średnich nie mogą sobie dać rady z takimi przedmiotami jak chemia,  biologia i języki 
obce. 
Radny  Pacholak pytał – jak ten problem należy rozwiązać? 
Dyr. Gimnazjum w Kotlinie odpowiedziała, że program w gimnazjum jest programem 
bardzo trudnym. Fizyka, chemia, biologia, to jest materiał, którego w szkole podstawowej 
uczniowie nie mają. W gimnazjum są podstawy, a w szkołach ponadgimnazjalnych  
uczniowie program ten poszerzają. Szkoła pracuje nad ambicjami uczniów, a problem jest 

  w tym, aby uczniowie chcieli się uczyć. To uczeń musi wykazać się dużą pracą, a nauczyciel   

 



8 
 

  pomaga organizując dodatkowe zajęcia. 
Dyr. Gimnazjum w Woli Książęcej wyjaśniła, że  jeżeli średnia ocen w klasie jest 3,0, a 
pojedynczych uczniów 2,9 i 2,4, bo tacy uczniowie są, czyli większość ocen dopuszczalnych, 
a potem okazuje się, że szkoły średnie przyjmują wszystkich jak leci, bo w szkołach średnich 
rozpoczyna się niż i chcą swoje oddziały utrzymać i przyjmują uczniów, którzy na egzaminie 
otrzymali bardzo małą ilość punktów, przy średniej ocenie 2,5, to taki uczeń nie może 
poradzić sobie z chemią czy z fizyką. Dyr. mówiła, że powinna być większa selekcja przy 
przyjmowaniu do szkól średnich.  Chcąc iść  np. do liceum uczeń powinien mieć co najmniej  
średnią 4,0, , najmniej 3,5 i egzamin. Natomiast dyrektorzy szkół ponadgimnazjalnych 
przyjeżdżają  do gimnazjum, zachęcają uczniów do przyjścia do ich placówek, mówiąc 
uczniom, aby nie martwili się egzaminem, bo wszystkich szkoła przyjmie. Dyr. Liczek pytała 
– gdzie jest tu motywacja do nauki? Dyr. przypomniała, że gdy były 8 letnie  szkoły 
podstawowe z klasy 2-3 osoby szły do szkoły średniej.  Teraz 2-3 osoby idą do szkoły 
zawodowej, a reszta idzie do szkoły średniej. Zdaniem dyrektor Liczek nie wszyscy idący do 
szkoły średniej mogliby tam iść. 
Dyr. Orpel mówiła, że przejście dzieci   przez gimnazjum jest okresem trudnym. Dziecko, 
które kończy gimnazjum wybiera swoja drogę, wybiera technikum, szkołę zawodową, liceum 
i gro jest takich dzieci, którym w gimnazjum szło ciężko, natomiast w szkole średniej czy 
zawodowej wybierają kierunek który ich interesuje i nawet z tych słabych uczniów są bardzo 
dobrzy fachowcy i specjaliści w swojej dziedzinie. 
 
Przedszkole 
              Sprawozdanie przedstawione przez dyr. Elżbietę Krawczyk stanowi załącznik do 
protokołu. 
Radny Krzysztof Szyszka  pytał – czy wszystkie dzieci będą przyjęte do  przedszkola? 
Dyr. odpowiedziała, że z doświadczenia wieloletniego wie, że część tych chętnych dzieci, 
tych najmłodszych  zapisanych do przedszkola we wrześniu albo z przyczyn emocjonalnych, 
albo innych rodzinnych rezygnują z przedszkola.  Obecnie jest ok. 200 dzieci, ale 
przygotowywane są oddziały na 173 dzieci. Rodzice w dalszym ciągu zapisują dzieci i są one 
na liście oczekujących i kiedy te najmłodsze  zrezygnują, dzieci te zostaną przyjęte. 
            Radny Włodzimierz Szymkowiak zabierając głos powiedział, że w sprawozdaniach 
przedstawionych przez dyrektorów  nic nie było o sporcie szkolnym. Radny mówił, że sport 
szkolny w gminie Kotlin nie funkcjonuje. 
Radny Szymkowiak prosił, aby wskazać zawody rywalizacji w ramach Szkolnego Związku 
Sportowego „WIELKOPOLSKA” , która szkoła  zrealizowała cokolwiek w mistrzostwach 
gminy w lekkiej atletyce, w trójboju, w czwórboju, wielobojach, biegach przełajowych,          
w grach sportowych. Rozgrywki są utrapieniem- mówił radny, bo trzeba zwolnić nauczyciela, 
zwolnic młodzież, ponosić koszty związane z przejazdem. Dalej radny mówił, że kara dla 
dyrektora Gimnazjum jest zdobycie przez dziewczyny złotego medalu w unihokeju, bo 
Gimnazjum ponosiło koszty wyjazdu, a wcześniej nie zapewniono środków w budżecie na 
działalność sportu szkolnego. W budżecie Szkoły nie ma środków w wysokości 4 tys. zł na 
przejazd dziewczyn – mistrzyń Wielkopolski  na mistrzostwa do Elbląga. 
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Radny Szymkowiak  mówił, że w gminie funkcjonuje sport masowy: festyny, rajdy, crossy 
oraz Klub Sportowy „Błękitni Sparta Kotlin” , a sport szkolny, rywalizacja międzyszkolna nie 
funkcjonuje. 
Kalendarz Szkolnego Związku Sportowego „WIELKOPOLSKA”  zatwierdzony przez 
Kuratora Oświaty i Wychowania oraz Wojewodę Wielkopolskiego   jest do realizacji             
w szkołach na poszczególnych etapach – wyjaśniał radny Szymkowiak. Dalej radny mówił, 
że najwięcej nagród i stypendiów, to stypendia sportowe : 13 w Woli Książęcej i 30                
w Kotlinie, to jest ze sportu szkolnego, a dzieci nie uczestniczą w rywalizacji na najniższym 
szczeblu ,  a później mówi się, że są skrzywienia  i wody postawy. 
Radny Szymkowiak mówił, że rozumie , iż dyrektorzy szkół rozliczani są za edukację, 
egzaminy, wiedzę, ale gdy nie będzie zdrowia, to ta wiedza nie przyda się. 
Dalej radny podkreślił, że żadna z dyrektorów nie pochwaliła się z możliwości korzystania  
przez dzieci z basenu. Radny wnosił ,aby zwiększyć w przyszłym roku ilość wyjazdów na 
basen. 
Radny Szymkowiak mówił, że sport w gminie jest, są wyniki, ale zorganizowane jest to nie 
tak, wnosząc aby na sport szkolny spojrzeć inaczej. Radny informował, że nie ma żadnych 
zajęć SKS-u  popołudniowych, a jeżeli nauczyciel zostaje, to robi to społecznie. 
Organizowane są natomiast w gminie imprezy pokazowe, promujące Gminę. Promują Gminę 
piłkarze z Klubu Sportowego Błękitni Sparta Kotlin  i kolarze. 
Radny poinformował, że w szkole w Kotlinie też są  kolarze i też promują Gminę i to na 
szersza skalę, bo jeżdżą po całej Polsce, startują na wyższych szczeblach i nie odczuwają 
tego, aby dostawali środki na promocję. 
Radny Szymkowiak mówił, że organizowana jest największa impreza w powiecie 
jarocińskim, jaką są biegi Jana Pawła II, w której uczestniczy 650 osób. Jest to tez promocja 
Gminy. 
           Radny Włodzimierz Szymkowiak zwrócił się z prośbą o zwiększenie zatrudnienia       
w kuchni w Szkole Podstawowej w Kotlinie i w Woli Książęcej, z uwagi na ilość 
wydawanych obiadów (374 w Szkole w Kotlinie, gdzie zatrudnione są 3 kucharki). 
           Następny temat poruszony przez radnego Szymkowiaka to plac zabaw na terenie 
Szkoły w Kotlinie. 
Radny stwierdził, że od 23 lat nie ma prawdziwego placu zabaw  dla najmłodszej grupy 
dzieci, a od 15 lat gdy przedszkole jest w obecnym miejscu przy Szkole nie ma placu zabaw 
spełniającego wymogi. 
Następnie głos zabrał radny Bogdan Pacholak ustosunkowując się do wypowiedzi radnego 
Szymkowiaka mówiącego, że dzieci mają wady postawy. Radny Pacholak mówił, że to 
szkoły same łamią przepisy, bo zdaniem radnego tornistry dzieci szczególnie tych z klas I- III 
nie powinny być tak ciężkie i należy doprowadzić do tego żeby dzieci te nie dźwigały tak 
ciężkich tornistrów. 
           Radna Jolanta Urbaniak apelowała do dyrektorów szkół , aby nie wprowadzano z 
nowym rokiem szkolnym obowiązku posiadania nowych kompletów książek, uzasadniając to 
tym, że społeczeństwo ubożeje, nie wszyscy maja pracę, a widać to po ilości korzystających                
z obiadów opłacanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Komplet książek  do 
gimnazjum, to koszt 400-500 zł, co przy większej liczbie dzieci w rodzinie jest wydatkiem 
kosmicznym. 
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Dyr. Gimnazjum w Woli Książęcej wyjaśniła, że w gimnazjum 2 lata temu zmianie uległa 
podstawa programowa i nie jest to decyzja dyrektora, że  książki musiały ulec zmianie. 
Dyr. Szkoły Podstawowej w Kotlinie poinformowała, że od 1 maja br. obsada kuchni             
w Szkole Podstawowej w Kotlinie zostanie zwiększona o 1 osobę. 
Jeżeli chodzi o sprawozdanie złożone przez dyrektorów i sprawę sportu, to sytuacja wynikła 
nie  z tego, że dyrektorzy nie chcieli się pochwalić, ale  nie było sprecyzowane, co 
sprawozdanie to miało zawierać, zapewniając, że następnym razem sprawozdanie będzie 
również zawierać informację o sporcie szkolnym. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak powtórzył, że nie ma współzawodnictwa sportowego, 
mistrzostw  gminy w lekkiej atletyce, czy w ramach SZS. 
Dyr. Orpel odpowiedziała, że dyrektorzy sami nie zorganizują, czekają na inicjatywę 
nauczycieli wychowania fizycznego. 
          Dyr. Orpel poinformowała, że Szkoła wystąpiła o środki  w kwocie 105 tys. zł  
w ramach Rządowego Programu Wspierania – Radosna Szkoła  i 105 tys. zł zaplanowała  
w budżecie Szkoły z przeznaczeniem na budowę  placu zabaw przy  Szkole. 
          Dyr. Orpel poinformowała również, że prosiła nauczycieli, aby starannie dobierali 
podręczniki. Natomiast jeżeli chodzi o sam zakup podręczników  dla młodszych klas, to 
rodzice mają taką tendencję, że dziecko musi mieć nowe książki – mówiła dyr. 
          Radny Stefan Taczała pełniący funkcje przewodniczącego Społecznej Gminnej Rady 
Sportu wyjaśnił, że Rada zajmowała się również sportem szkolnym do czasu zmiany na 
stanowisku dyr. Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych, kiedy to dyr. M. Roszyk 
poinformowała, że sport szkolny należy do dyrektorów szkół, a nie Rady Sportu. 
          Radny Mirosław Twardowski poruszył temat zwrotu pieniędzy do PEFRON-u, 
mówiąc, że jest to dla Niego niezrozumiałe, bo z pewnością  w gminie znajdują  się rodziny, 
dzieci bardzo biedne i bardzo potrzebujące, a oddaje się pieniądze do PEFRON-u, skąd 
uzyskać środki jest bardzo trudno. 
Radny przypomniał, że kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniała, że nie 
było więcej chętnych. Radny pytał – czy w szkołach faktycznie nie ma biednych dzieci, czy 
był to brak informacji i oni o tym nie wiedzieli? 
Nie słysząc więcej uwag i pytań Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła 
sprawozdania z funkcjonowania szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkola za rok 2010. 
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy w obradach. 
 

ad.10 Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej 
Gminy Kotlin za 2010 rok. 
               Przewodniczący Rady poinformował, że temat  ten został szczegółowo 
przedstawiony przez Dyr. Biblioteki na posiedzeniach stałych Komisji Rady i jeżeli nie 
usłyszy pytań czy uwag  do informacji uzna, że Wysoka Rada przyjęła informację o przebiegu 
wykonania  planu finansowego BPG Kotlin za 2010 rok.   
Nie zgłoszono uwag i pytań do informacji. 
               Z uwagi na niemożliwość dalszego udziału w sesji  przez dzielnicowego  Krzysztofa 
Dąbkiewicza Przewodniczący Rady prosił o zadawanie pytań dzielnicowemu. 
Przewodniczący Rady zadał pytanie -  w jaki sposób funkcjonuje na dzień dzisiejszy  Zespół 
Dzielnicowych w Kotlinie? 
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Dzielnicowy Dąbkiewicz odpowiedział, że Zespół  funkcjonuje w godz. od 600 do 1400 i od 
1400 do 2200  od poniedziałku do piątku i w sobotę. 
Chcąc skontaktować się z dzielnicowym lub w przypadku  zgłaszania interwencji  najlepiej 
dzwonić na numer alarmowy Policji. 
Radna Jolanta Urbaniak prosiła dzielnicowego  o zwrócenie uwagi na jazdę  motocyklistów, 
ponieważ  zaczynają się rajdy wyczynowe na ulicach gdzie biegają dzieci. 
Sołtys Marian Żurek prosił  o zwiększenie kontroli  Policji w Twardowie, szczególnie           
w godzinach wieczornych. 
Sołtys Żurek wnosił, aby przy zgłaszaniu interwencji wystarczyło zgłoszenie przez sołtysa, 
bowiem jest to zgłoszenie od społeczeństwa, a nie podawanie nazwiska osoby podejrzanej. 
Sołtys Żurek mówił o niszczeniu wiat autobusowych, na  naprawę których w ubiegłym roku  
Gmina wydała ok. 10 tys. zł. 
Salę opuścił dzielnicowy K. Dąbkiewicz. 

 ad.11 Rozpatrzenie projektów uchwał  i podjęcie uchwał. 
              Projekty uchwał przedstawione przez Przewodniczącego Rady i głosowanie: 

1) w sprawie unieważnienia wyborów sołtysa sołectwa Racendów i rady sołeckiej 
sołectwa Wyszki oraz ustalenia terminu ponownych wyborów. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – czy wybory nie powinny odbyć się w dzień wolny od 
pracy? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że wybory mogą się odbyć w dowolnym dniu. 
Uchwała Nr VII/33/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na rok 2011. 
Uchwała Nr VII/34/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

3) w sprawie skargi zawierającej zarzuty pod adresem Wójta Gminy i podległych mu 
pracowników. 
Uchwała nr VII/35/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 

 ad.12 Wolne głosy i wnioski. 
Sołtys Marian Żurek wnioskował o wydłużenie linii autobusowej JLA z Witaszyc przez 
Twardów-Wyszki – Magnuszewice. Wniosek ten sołtys uzasadniał tym, że od 1 maja br. 
zmniejszona zostanie liczba kursów autobusowych PKS i gmina Kotlin odcięta będzie  jak 
określił od Jarocina i Pleszewa. 
Sołtys Żurek wnioskował o umożliwienie bezrobotnym  potwierdzania gotowości do podjęcia 
pracy  na miejscu w Gminie, a nie w Powiatowym Urzędzie Prac, co wiąże się z kosztami 
dojazdu. 
Radny Czesław Smoliński mówił, że bezrobotny może iść pieszo. 
Sołtys Żurek zapytał – może jeszcze na boso? 
Sołtys Żurek poruszył także sprawę zatrudnienia przez Gminę osób zarejestrowanych             
w Urzędzie Pracy. Sołtys wskazał prace, które powinny już być wykonywane, takie jak: 
koszenie rowów, placów. 
Kolejna sprawa , którą poruszył sołtys  to środki funduszu sołeckiego. Sołtys wnioskował o 
umożliwienie przeznaczenia tych środków na utrzymanie rowów melioracyjnych. 
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Sołtys wnosił, aby Rada Gminy wystąpiła do Wojewody, aby utrzymanie rowów 
melioracyjnych należało do zadań własnych gminy. Sołtys mówił, że nic by się nie stało 
gdyby przy budżecie 20 mln  Gminy przeznaczyć 100 tys. zł na meliorację. Poza tym 
przydałaby się Gminie koparka, która  wykorzystywana byłaby przy awariach wodociągu                     
i kanalizacji, a zima do odśnieżania. 
Sołtys Żurek wnioskował o uzupełnienie słupków odblaskowych przy drodze w Twardowie 
od kościoła  do łuku drogi w kierunku Woli Książęcej oraz przy posesji nr 94 i 94a, gdzie 
słupki te zostały połamane oraz o wyrównanie pobocza drogi w Twardowie  w kierunku Woli 
Książęcej przy krzyżu, gdzie jest uskok ok. 40 cm. 
Radny Grzegorz Warmuz wnioskował o zakup samochodu strażackiego  do jednostek OSP 
w Wyszkach i w Wilczy. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
- zamontowanie znaku  informacyjnego z nazwą ulicy Teodorowskiej, 
- uporządkowanie łąki przy stawie w Kotlinie przy ul. Rymarkiewicza.  
Radny Skowron pytał –czy budowa oświetlenia ulicznego  w Kotlinie ze środków funduszu 
sołeckiego rozpocznie się od cmentarza, czy od posesji Orczyka? 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował: 
- o spowodowanie, aby wszyscy mieszkańcy posiadali kosze na śmieci, bowiem wieczorem 
  jest podrzucanie śmieci do kontenerów, 
- o zamontowanie kratki ściekowej na łuku ulic Prusa i Słowackiego i na ul. Spółdzielców, 
- o lampy uliczne przy ul. Krasickiego, Polnej i Słonecznej oraz 2 lampy na osiedlu przy 
  Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej w Kotlinie. 
Radny Jerzy Szymczak poinformował o nieporządku przy stawie przy ul. Rymarkiewicza, 
miejscu które jest oczkiem Kotlina, a gdzie gdy będzie ciepło zacznie  śmierdzieć. 
Teren ten był pięknie utrzymany gdy staw ten mieli wędkarze – przypomniał radny 
Szymczak. 
Radny Jerzy Szymczak wskazywał na zaśmiecony rów przy drodze Kotlin – Sławoszew, a 
sygnał o tym otrzymał od członka rady sołeckiej. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak : 
- poparł wniosek sołtysa Żurka w sprawie kursów autobusowych informując, że od 1 maja br.  
  nie będzie możliwości dojazdu do pracy do Jarocina o godz. 6 rano, 
- poinformował o braku od pół roku herbu Gminy przy drodze nr 11 w Wyszkach od strony 
  Jarocina, 
- wnioskował o lampę uliczną przy drodze Wyszki Góry przy posesji Gniewowskiej  
  i Szymkowiak, 
- mówił o zmianie z korzystania  autobusów podmiejskich, bowiem przy zakupie biletu 
  miesięcznego w Jarocinie będzie można korzystać tylko z autobusów Jarocińskich Linii 
  Autobusowych, bez możliwości korzystania z autobusów Pleszewskich Linii Autobusowych 
  jak było dotychczas. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak: 
- poinformował, że miał delegację pracowników i emerytów , którzy informowali, że zniżka 
  przy zakupie  biletu na kurs autobusowy JLA obowiązuje tylko  z Jarocina do Witaszyc, a na 
  terenie gminy Kotlin już nie obowiązuje, prosząc o wyjaśnienie tej sprawy, 
- wskazał na brak zatoczki autobusowej przy drodze nr 11 przy Rolniczej Spółdzielni 
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  produkcyjnej w Kotlinie, 
- wnioskował o przesunięcie za budynek byłej szkoły  znaku drogowego stojącego na 
  chodniku przy terenie kościelnym gdzie stoi pomnik Jana Pawła II i który to znak jest  
przekrzywiony. 
Radny Bogdan Pacholak mówił, że rzeka Lubianka nie była czyszczona i dawała sobie radę, 
a teraz chociażby była czyszczona, to bobry i tak uniemożliwią przepływ wody. 
Odnośnie herbu Gminy radny Pacholak prosił, aby zastanowić się czy jesteśmy tacy bogaci, 
że stać nas na wielkie herby. 
Radny dał przykład ze swojej obserwacji gdy jechał do Francji gdy, przejeżdżał przez granicę 
Belgii zauważył tylko małą tabliczkę z napisem „Królestwo Belgii”. 
Radny Pacholak wnioskował o sprawdzenie wykonania naprawy drogi powiatowej 
Sławoszew – Racendów, bowiem gryz którym była posypana jezdnia znajduje się  
w większości w rowie. 
Sołtys Stefaniak odpowiedział radnemu Pacholakowi, że beton przy postumencie herbu jest  
z pewnością  droższy od samego herbu. 
Radny Zdzisław Wodniczak: 
-  pytał -  czy będzie równiarka w Twardowie ? 
-  wnioskował o spowodowanie przejezdności drogą Bączew – Kurcew. 
Radna Jolanta Urbaniak : 
- pytała – czy budowa kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach została odebrana? 
- wnioskowała o zobowiązanie wykonawcy kanalizacji do naprawy drogi  Magnuszewice  
  Pędzew niedawno wybudowanej, a w wyniku budowy kanalizacji odcinek tej drogi jest 
  połatany  i jest tam ruina. 
Przewodniczący Rady  wnioskował  o równiarkę na drogę w Wilczy przy posesji  Rosika. 
 

ad.13 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na VI sesji Rady. 
           Wójt poinformował, że wnioski dotyczące dróg powiatowych w dniu 7 kwietnia br. 
przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie o: 
- naprawę  drogi Kotlin – Racendów, 
- ustawienie  znaku ograniczenia prędkości do 30km/h przy Szkole w Woli Książęcej, 
- wyznaczenia przejścia dla pieszych przy Szkole w Woli Książęcej, 
- naprawy przepustu na drodze Kurcew – Sławoszew, w miejscowości Kurcew, 
- przeprowadzenie wizji lokalnej wszystkich dróg gminnych, 
- zamontowanie słupów odblaskowych ostrzegawczych przy jezdniach, połamanych przy 
  odśnieżaniu, 
- odmulenie rowów przy drodze Kotlin – Sucha, 
- naprawę drogi Twardów – Wyszki i Twardów – Wola Książęca, 
- naprawę drogi Kotlin – Wilcza 
oraz poinformowano o zerwanej warstwie asfaltu na drodze Kotlin – Sucha przy posesji nr 21 
w Parzewie. 
Do dnia dzisiejszego nie otrzymano odpowiedzi na powyższe wnioski – poinformował Wójt. 
Dalej Wójt mówił, że przegląd dróg  powiatowych został przeprowadzony i w 50% drogi te 
zostały naprawione, a pozostałe będą naprawiane w najbliższym czasie. 
             Termin naprawy dróg gminnych to 27 kwietnia br. 
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             Odnośnie naprawy drogi Słupia – Jarocin  skierowano pismo do Burmistrza Jarocina. 
Wójt zobowiązał się poinformować Radę na następnej sesji o pewnych ustaleniach, co do 
remontu tej drogi, bowiem jest już po rozmowach ze Starostą Jarocińskim i Burmistrzem 
Jarocina i odcinek tej drogi i do Hilarowa planuje się wprowadzić do budżetu na 2012 rok. 
               Do Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Kotlinie skierowano pismo w sprawie 
uprzątnięcia terenu wokół nieruchomości położonej w Twardowie, naprawienia 
uszkodzonego muru od strony kościoła i zlikwidowania wycieku na drogę powiatową 
Twardów – Wola Książęca. 
               Środki na zakup nagród dla dzieci biorących udział w biegach Jana Pawła II zostały 
zaplanowane w budżecie w kwocie 2 tys. zł. 
               Naprawę dróg gruntowych rozpoczęto od Orpiszewka, w Kotlinie: ul. Moniuszki, 
Cicha, wzdłuż torów kolejowych, do granicy  byłej cegielni i do bloków oraz w Parzewie. 
Następnie będzie Wysogotówk na łączniku od sołtysa do posesji Zomera i  Kusia oraz  przy 
posesji Polinowskiego do wyrobiska żwiru Hadrzyńskiego i następnie będzie Wola Książęca 
na drogach dojazdowych do pól, gdzie żużel dowieziony został przy udziale mieszkańców 
 i w Wyszkach:  droga Magnuszewice – Wyszki i droga dojazdowa do posesji Wyszki Góry. 
                 Drzewka o które pytano  będą i po dzisiejszej sesji sołtysi  poproszeni zostaną o 
podanie ilości i rodzaju drzew jakie chcą do posadzenia. 
                 Prace przygotowujące place do gry w piłkę rozpoczną się 26 kwietnia br. Na plac 
przy Domu Strażaka w Kotlinie zostaną zakupione nowe bramki. 
                 Kwestia wybudowania odpowiedniego dojazdu do strażnicy w Racendowie będzie 
rozpatrzona po zrealizowaniu wymiany pokrycia dachowego świetlicy wiejskiej w tym 
sołectwie. 
                 Plac zabaw w Kotlinie był obsadzony drzewami i częściowo drzewa te zostały 
zniszczone. W momencie gdy Gmina zakupi drzewa dla całej gminy będą nowe nasadzenia 
wokół placu zabaw. 
                 Odnośnie drogi Magnuszewice Wyszki Góry  Wójt wyjaśnił, że Gmina ma  
podpisane porozumienia z właścicielami gruntów zajętych pod drogę i budowa drogi na tym 
etapie może być realizowana. Jest tylko kwestia bądź  zamiany gruntów, bądź wykupu 
gruntów pod drogę. Obecnie przygotowywana jest dokumentacja projektowa.  
Opracowywana jest również dokumentacja na budowę drogi w Kurcewie. 
                  Co do remontu sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Kotlinie  nie brano 
pod uwagę  elementu opiniodawczego nauczycieli wf. Wykonawca przeprowadzał remont 
zgodnie z przepisami.  Dyrektor Szkoły odpowiedziała, że nie może odpowiadać za coś na 
czym się nie zna. To opracowujący projekt remontu bierze na siebie pewną 
odpowiedzialność. 
Wójt  powiedział, że nie znaczy to, że prace te  nie mogły być konsultowane. 
                  29 kwietnia br. nastąpi otwarcie ofert na budowę boiska sportowego Orlik przy 
Szkole Podstawowej w Kotlinie.  
W dniu 15 marca br. Gmina podpisała umowę pomiędzy Urzędem Marszałkowskim   
w Poznaniu  na udzielenie pomocy w budowie boiska w wysokości 33% kosztów budowy. 
Natomiast z  Ministerstwa Sportu i Turystyki zagwarantowane są środki do kwoty 500 tys. zł. 
Termin wykonania boiska zgodnie z programem to 31 grudnia 2011r.  
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Budowa naszego Orlika zostanie zakończona w terminie 3 miesięcy od daty przekazania 
placu budowy. 
            Odnośnie zabezpieczenia przejazdów PKS Wójt poinformował, że wystosował pismo 
do PKS Kalisz  o podanie ilości osób z terenu gminy Kotlin korzystających z przejazdów, 
kalkulacji kosztów oraz kwoty dotacji o jaką ubiega się Przedsiębiorstwo od Gminy. 
Poinformowano w piśmie również o tym, że wszystkie przystanki autobusowe PKS 
utrzymywane są przez Gminę. 
             Wójt poinformował o rozmowach przeprowadzonych z Jarocińskimi Liniami 
Autobusowymi co do zabezpieczenia transportu na terenie gminy Kotlin. 
Odpowiedź w tej sprawie ma uzyskać  21 kwietnia br. i jeżeli nie dojdzie do porozumienia  
z PKS w Kaliszu, część obowiązków przejmą JLA. 
             Radny Mirosław Twardowski pytał o budowę drogi Wyszki Góry – Magnuszewice. 
Radny  mówił, że wie, iż jest opracowywana dokumentacja na budowę tej drogi ale  pytał o 
termin sfinalizowania własności gruntów. 
Wójt odpowiedział, że będzie to najprawdopodobniej koniec lipca. 
 

      ad.14 Zamknięcie obrad. 
            Przewodniczący Rady przypomniał o złożeniu oświadczeń majątkowych przez 
radnych do dnia 30 kwietnia br. 
Przewodniczący Rady  poinformował o organizowanym festynie w Magnuszewicach             
w dniu 30 maja br. z okazji Święta Konstytucji 3  Maja, na który zapraszał radnych i sołtysów 
oraz  o złożeniu w tym dniu  przez delegacje radnych wiązanek kwiatów pod pomnikami 
pamięci. 
Następnie Przewodniczący odczytał zaproszenie dla całej Rady od Dyrekcji i Grona 
Pedagogicznego Gimnazjum w Kotlinie im. Jana Pawła II w Kotlinie na uroczystość 
związaną z beatyfikacją Jana Pawła II, która odbędzie się w dniu 29 kwietnia br.  i rozpocznie 
się msza  świętą w kościele parafialnym w Kotlinie o godz. 830, a o godz. 1000 odbędzie się 
część artystyczna poświęcona patronowi Gimnazjum im. Jana Pawła II. 
            Dziękując wszystkim za udział  Przewodniczący Rady zamknął VII sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                  Komisja Rewizyjna:  
 

1. Przewodnicząca Jolanta Urbaniak …………………………. 
 

2. Członek Czesław Smoliński          …………………………. 
 

3. Członek Mirosław Twardowski    …………………………. 
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